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PROTOKÓŁ NR XXXVI/2021 
 

z XXXVI sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 27 maja 2021 roku 

w trybie zdalnym 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 33 udział wzięło 33 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XXXVI sesji Rady Miasta Gdańska. Przywitała 

prezydent, zastępców, sekretarz, skarbnik, radnych.  

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej z kortami 

tenisowymi przeznaczonej do prowadzenia działalności sportowo-

rekreacyjnej położonej na obiekcie sportowym w Gdańsku przy ul. 

Prezydenta Lecha Kaczyńskiego 13 (druk 945); 

Wpłynął wniosek K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 29 

kwietnia 2021 r. na działania Gdańskich Nieruchomości (druk 946);   

Wpłynął wniosek K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 
Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu Pomorskiego 
Zarządu Koła Gdańsk Wrzeszcz o wniesienie projektu zmian dotyczących 
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opłat za postój w Strefie Płatnego Parkowania miasta Gdańska                                            
(druk 947);   
 
Wpłynął wniosek K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie                             
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o 
opinię w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego; 
 
Wpłynął wniosek K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie                               
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o 
poparcie Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego 
Społecznego Komitetu Konstytucyjnego (druk 949);  
 
Wpłynął wniosek K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie                               
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 
27 sierpnia 2020 r. na działania dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku (druk 955); 
 
Wpłynął wniosek K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie                                
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 
10 grudnia 2020 roku na działania dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku (druk 956);  
 
Wpłynął wniosek K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie                                
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
dyrektora Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska dotyczącej robót 
budowlanych wzdłuż ul. Dmowskiego w Gdańsku (druk 957);  
 

Wpłynęła autopoprawka: 
 
(druk 926) - pkt 4 – ppkt 19  
 

Głosowania o włączenie: 

 

(druk 945):  

                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -  10 
                                                   wstrzymało się                 -   1  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4A.  
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(druk 946):  

                                                   za                                      -  31 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20A.  

 

(druk 947):  

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20B.  

 

(druk 948):  

                                                   za                                      -  30 
                                                   przeciw                             -    1 
                                                   wstrzymało się                 -    2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20C.  

 

(druk 949):  

                                                   za                                      -  29 
                                                   przeciw                             -    1 
                                                   wstrzymało się                 -    3 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20D.  
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(druk 955):  

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20E.  

 

(druk 956):  

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20F.  

 

(druk 957):  

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20G.  

 

 

Porządek obrad:  

 
1. Sprawy regulaminowe 

− otwarcie sesji. 
 
 
Wpłynęła autopoprawka: 
 
(druk 926) - pkt 4 – ppkt 19  
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2. Komunikaty: 

- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska: 

Sprawozdanie z działalności Młodzieżowej Rady Miasta Miasta za 2020 rok – przedstawi pełniący 
funkcję przewodniczącego Jakub Hamanowicz. 

 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska. 

 

3. Oświadczenia Klubów Radnych. 
 
4. Uchwały: 
 
4A). w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości gruntowej z kortami tenisowymi przeznaczonej do prowadzenia 
działalności sportowo-rekreacyjnej położonej na obiekcie sportowym  w Gdańsku przy ul. 
Prezydenta Lecha Kaczyńskiego 13 (druk 945); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 
Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu  

 
Komisja wiodąca – K. Sportu i Turystyki - pozytywna 
                            K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna   

 
 

1) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Rudniki na południe od ulicy Litewskiej w mieście Gdańsku (druk 931); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 
 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
2) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Orunia - rejon ulicy Rejtana w mieście 
Gdańsku (druk 930);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

 
3) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Kokoszki Mieszkaniowe rejon ulicy 
Bysewskiej w mieście Gdańsku (druk 932); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Ujeścisko - rejon ulic Piotrkowskiej                      
i Wieżyckiej w mieście Gdańsku (druk 934); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Jasień rejon ulicy Jasieńskiej w mieście 
Gdańsku (druk 935); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 
 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

 
6) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta 

Gdańska na lata 2020-2023 (druk 925); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Janusz Tarnacki – Zastępca Dyrektora – Miejski Konserwator Zabytków  
 
 
Komisja wiodąca – K. Kultury i Promocji – pozytywna  
                            K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
 

 
7) w sprawie udzielenia w roku 2021 dotacji celowych na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku (druk 940); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Janusz Tarnacki – Zastępca Dyrektora – Miejski Konserwator Zabytków  
 
Komisja wiodąca – K. Kultury i Promocji – pozytywna  
                            K. Strategii i Budżetu – pozytywna  
 

 
8) w sprawie zamiaru utworzenia parku kulturowego na terenie Śródmieścia 

Gdańska (druk 938); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej   
 

 
Komisja wiodąca – K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
                            K. Kultury i Promocji  – pozytywna  
                            K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  

 

 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu budowy ogólnodostępnych 

stacji ładowania pojazdów elektrycznych w Gdańsku (druk 939); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej   
 

Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Zrównoważonego Rozwoju  – pozytywna  

 
10) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz 
zasad udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach 
Towarzystw Budownictwa Społecznego (druk 941); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej   
 

Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  
                            K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  

 
11) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2020-2024 (druk 942); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej   
 
 

Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 
12) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad przeprowadzania 

naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym kryteria pierwszeństwa, 
zasad przeprowadzenia oceny punktowej oraz maksymalnej wysokości 
miesięcznego dochodu gospodarstwa domowego i obowiązkowej kaucji w 
nowych lokalach mieszkalnych, w ramach programu dopłat do czynszu 
"Mieszkanie na Start" (druk 943); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej   
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Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Rodziny i Polityki Społ.  – pozytywna  

 
13) w sprawie przyjęcia projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody                        

i odprowadzania ścieków na terenie Miasta Gdańska określonego uchwałą                 
Nr IX/155/19 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 kwietnia 2019 r. (druk 944); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej   
 

Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
 

 
14) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym spółki InnoBaltica spółka z ograniczoną odpowiedzialnością                   
z siedzibą w Gdańsku (druk 933); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej   

 
Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 
15) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod 
nazwą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o. (druk 936); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej   
 
 

Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 

 
16) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie na parkingu 
strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 
usunięcia pojazdu z drogi (druk 937); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego   
 
 

Komisja wiodąca – K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna  
                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 

 
17) w sprawie ustalenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

deklaracji o wysokości dochodów gospodarstwa domowego (druk 928); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Monika Chabior – Zastepczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
Edyta Zaleszczak - Dyks – p. o. Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń  

 
Komisja wiodąca – K. Strategii i Budżetu – pozytywna  
                            K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna  
                            K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  

 
18) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wzoru wniosku                        

o wypłatę dodatku energetycznego (druk 929); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Monika Chabior – Zastepczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
Edyta Zaleszczak - Dyks – p. o. Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń  
 
Komisja wiodąca – K. Strategii i Budżetu – pozytywna  
                            K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna  
                            K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  

 
19) w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkolnego (druk 926 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Monika Chabior – Zastepczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca – K. Edukacji – pozytywna 

 
20) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia na rok szkolny 2021/2022 planu sieci 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
i punktów przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Miasta Gdańska (druk 927); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Monika Chabior – Zastepczyni Prezydenta Miasta Gdańska  
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca – K. Edukacji – pozytywna 

 

20A) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 29 kwietnia 2021 r. na działania Gdańskich 
Nieruchomości (druk 946);   
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

 
20B) w sprawie rozpatrzenia wniosku Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej 
Okręgu Pomorskiego Zarządu Koła Gdańsk Wrzeszcz o wniesienie projektu zmian 
dotyczących opłat za postój w Strefie Płatnego Parkowania miasta Gdańska (druk 947);   
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

 
20C) w sprawie rozpatrzenia petycji o opinię w sprawie przeprowadzenia referendum 
ludowego (druk 948); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

 
20D) w sprawie rozpatrzenia petycji o poparcie Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu 
Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego (druk 949); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

 
20E) w sprawie w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 sierpnia 2020 r. na działania 
dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 955); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

 
 
20F) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 grudnia 2020 roku na działania dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 956); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

 
 
20G) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
dotyczącej robót budowlanych wzdłuż ul. Dmowskiego w Gdańsku (druk 957); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

 
 
21)Apel w sprawie sprzeciwu wobec marginalizowania i nierespektowania uprawnień 35 
rad dzielnic w Gdańsku. 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – przewodniczący Klubu Radnych PiS  

 
 

5. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

6. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT  2 

KOMUNIKATY 

 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 



11 
 

Poinformowała o wpływie postanowienia komisarza wyborczego                                  

o wygaśnięciu mandatu radnej Joanny Cabaj. Dzisiaj radnych na sesji jest 

33.  

Dodała, że do końca kwietnia oświadczenia majątkowe do końca kwietnia 

na 34 radnych złożyło 33 radnych.  

Poinformowała o wpływie sprawozdań: dot. gminnego programu opieki 

nad zabytkami na lata 2016-2019, sprawozdanie z działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w 2020 roku.  

Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gdańsku orzeczeniem z dnia 7.04. 

2021 roku zobowiązał Radę Miasta Gdańska do przyjęcia uchwały                           

w przedmiocie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej lub                               

o odmowie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej w terminie                          

1 miesiąca od zwrotu akt administracyjnych wraz z wyrokiem ze 

stwierdzeniem jego prawomocności. Jednocześnie otrzymała RMG 

cofnięcie wniosku o ustalenie inwestycji lokalizacji mieszkaniowej, zatem 

wykonanie wyżej wskazanego orzeczenia WSA nie jest możliwe. Dotyczy 

to inwestycji w ramach lex deweloper na Zaspie.  

Sprawozdanie z działalności młodzieżowej Rady Miasta Gdańska za 2020 

rok przedstawi pełniący funkcję przewodniczącego Jakub Hamanowicz.  

 

JAKUB HAMANOWICZ p.o. przewodniczącego Rady Młodzieżowej  

Przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.    

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przyznała, że jak na czas pandemii, tych wydarzeń, w których 

młodzieżowa rada brała udział, było dużo. Podziękowała za inicjatywę                       

i przeprowadzenie ankiet związanych z tym, jak uczniowie, rodzice, 

nauczyciele, postrzegają czas nauki zdalnej. Wyraziła nadzieję, że czas, 

który pozostał do końca kadencji młodzieżowej rady radni wykorzystają 

równie intensywnie i ciekawie. Przypomniała, że dziś jest dzień 

samorządu terytorialnego.  

 

Radny KAROL WAŻNY przewodniczący K. doraźnej ds. reformy 

jednostek pomocniczych  

Nawiązał do wczorajszej informacji pani prezydent, związanej                                   

z powstaniem nowego biura ds. rad dzielnic. Wyraził radość, że pani 

Sylwia Betlej będzie dyrektorem tego nowego biura. Dodał, że czekają na 

więcej szczegółów i wyraził nadzieję, że nowe biura wpłynie na poprawę 

współpracy i zaprosił na posiedzenie komisji, najbliższe będzie 15 

czerwca.  



12 
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła prezentację nt. Covid 19 w Gdańsku, która stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. 

 

 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR przewodniczący klubu KO  

Powiedział, że na dzisiejszej sesji podjętych zostanie wiele uchwał, ale 

dwie z nich są szczególnie warte uwagi, w szczególności zamiaru 

utworzenia parku kulturowego w Śródmieściu Gdańska czy dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach, gdzie szereg zabytków, przy wsparciu miasta Gdańska będzie 

mogło być odnowione. Dodał kwestię rewitalizacji Dolnego Miasta 

Wspomniał też o poprawkach do statutów, które będą omawiane na k. ds. 

reformy rad dzielnic.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI przewodniczący klubu PiS  

Powiedział, że na dzisiejszej sesji będzie dyskusja nt. wydzierżawiania 

nieruchomości na cele sportowe, dotyczy to obiektu dawnego TTKF na 

Przymorzu przy ul. dzisiejszej Lecha Kaczyńskiego. Wspomniał min. o roli 

opozycji w RMG, radach dzielnic.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA przewodnicząca klubu WdG  

Wspomniała o finale ligi Europy, który wczoraj odbył się w Gdańsku, 

nowym sponsorze tytularnym stadionu, firmie Northvolt, która zbuduje 

swój zakład w Gdańsku. Poprosiła pomorskich posłów PiS o pomoc                         

w zabieganiu o fundusze na projekty infrastrukturalne w Gdańsku.  

 

PU NKT  4 

UCHWAŁY 

4A). w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości gruntowej z kortami tenisowymi 

przeznaczonej do prowadzenia działalności sportowo-rekreacyjnej położonej 
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na obiekcie sportowym  w Gdańsku przy ul. Prezydenta Lecha Kaczyńskiego 

13 (druk 945); 

Komisja wiodąca – K. Sportu i Turystyki - pozytywna 
                            K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna   

 

 

KAMIL KONIUSZEWSKI Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka 

Sportu  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Powiedział, że warto wrócić do czasu, kiedy podpisywano umowę do 

20239 roku. Odniósł się do sytuacji z halą Olivia. Dodał, że uważa, że to 

miasto powinno prowadzić działalność sportową w takim obiekcie, jak np. 

Ergo Arena. Odniósł się do terenu Gedanii.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Oświadczył, że jest zaskoczony, że radni otrzymali ten projekt nie                             

w regulaminowym terminie, tylko dodatkowo i radni mieli 6 dni na 

zapoznanie się z uzasadnieniem uchwały. Dodał, że jest zasmucony, że 

miasto Gdańsk nie przewiduje obecnie wydatków inwestycyjnych na tę 

nieruchomość. A Gdański Ośrodek Sportu powinien zaangażować się aby 

dostępność tych kortów, dla wszystkich gdańszczan, była możliwa, nie 

tylko w określonych jednostkach czasowych. Dodatkowo, wyraził 

zaniepokojenie, że podmiot może się nie wywiązywać z nałożonych na 

niego obowiązków. Złożył wniosek o odesłanie do komisji, żeby radni 

mogli się zapoznać z treścią umowy pomiędzy miastem a podmiotem.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Powiedziała, że przedstawiciele klubu PiS na komisji nie protestowali 

podczas opiniowania tego projektu.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG  

Poprosił wnioskodawcę o przedstawienie różnicy między zgodą na 

dzierżawę a użytkowaniem wieczystym. Spytał też wnioskodawcę, w jaki 

sposób chce zagwarantować to, że potencjalnie nie mogące nastąpić 

problemy w realizacji umowy są zagwarantowane w umowie, jak z nich 

wyjść.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS  
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Powiedział o zmniejszających się wpływach do samorządu, wspomniał                    

o zmianie w podatku PIT, nowym ładzie.  

 

KAMIL KONIUSZEWSKI Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka 

Sportu  

Zwrócił uwagę, że umowa dzierżawy do 39 roku trwa 7 lat,  z czego 1,5 

roku covidowego, czyli zamkniętego, a nakładem inwestora, do września 

2020 roku powstanie nakładem inwestora nowoczesny budynek z 230 

metrami na potrzeby gminy. Dodał, że umowa dzierżawy to umowa 

cywilno-prawna, która szczegółowo opisuje prawa i obowiązki stron                          

w zakresie utrzymania nieruchomości, inwestycji, czas trwania, czynsz 

dzierżawny. Umowa ta jest odpowiednio zabezpieczona.   

 

Głosowanie ws. wniosku formalnego o odesłanie druku do komisji:  

 

 

                                                   za                                      -  13 
                                                   przeciw                             -  17 
                                                   wstrzymało się                 -   1  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że idealnym rozwiązaniem, na każdym obiekcie sportowym, 

byłoby móc zrealizować kompleksowo infrastrukturę i ponieść nakłady, 

czyli zrealizować korty, boiska, innego rodzaju obiekty i potem 

udostępniać je mieszkańcom. Sytuacja, jak wiadomo, sektora 

publicznego, na to nie pozwala. W szeregu przypadków miasto musi na 

dzierżawców nałożyć obowiązek inwestycyjny a to wymaga z kolei umów 

na dłuższy okres czasu, bo zazwyczaj takie inwestycje realizowane są                      

w oparciu o kredyty, pożyczki. Jeżeli miasto miałoby się zaangażować 

inwestycyjnie w każdy obiekt sportowy, to odbyłoby się to kosztem innych 

zadań inwestycyjnych, pilnych, w innych częściach miasta.  

 

Radna ELŻBIETA STRZELCZYK  

Spytała, czy umowa, która teraz miasto zamierza podpisać, czy w niej jest 

okres wypowiedzenia, jeśli tak, to jaki. Zapytała, czy w tej umowie do 39 

roku również jest okres wypowiedzenia.  
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KAMIL KONIUSZEWSKI Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka 

Sportu  

Odpowiedział, że w przypadku tej umowy do 39 roku, ona jest na 

określony czas, jest paragraf opisujący tryb rozwiązania umowy. Umowa 

opisuje też, co dzieje się po rozwiązaniu umowy.  

 

Radna ELŻBIETA STRZELCZYK  

Doprecyzowała pytanie, czy jest okres wypowiedzenia tej umowy 

wcześniej.  

 

KAMIL KONIUSZEWSKI Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka 

Sportu  

Odpowiedział, że tak, ponieważ jest to umowa cywilno-prawna, więc 

strony zawsze mogą porozumieć się do wcześniejszego porozumienia tej 

umowy, natomiast w długoletnich umowach jest to dosyć skomplikowane.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Dodał, że co do zasady, umowy na czas określony nie mogą zawierać 

klauzul przewidujących dowolne wypowiedzenie umowy, bez powodu.                    

W umowach przewiduje się jej rozwiązanie tylko w przypadkach rażącego 

naruszenia zapisów umowy, czyli niezrealizowanie celu inwestycyjnego, 

niepłacenie czynszu dzierżawnego.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Powiedziała, że widać dużą troskę w podejściu do tego tematu. Dodała, 

że wczoraj na KZP także zwracano uwagę na to, żeby w umowie były 

wskazane przesłanki, w którym momencie miasto może rozwiązać umowę 

z dzierżawcą, żeby nie dochodziło do sytuacji, że będzie niepłacony 

czynsz, czy teren będzie zaniedbany przez dłuższy okres czasu. 

Wspomniała, że to, że są jakieś złe doświadczenia przy jakiejś formie 

współpracy, to powinno się wyciągnąć z tego wnioski i uczyć się na 

błędach. Powinno się brać pod uwagę dotychczasową współpracę przy 

realizacji tych działań i nie powinno się opierać na tym, że kiedyś podmiot 

źle zrealizował.  

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  

Wspomniał, że w mieście obowiązuje zasada rozrachunku 

gospodarczego, czyli trzeba osiągać maksymalne korzyści przy 

minimalnych kosztach i niestety, miasto nie ma środków finansowych 

nieskończenie wielkich, środki są ograniczone. Jeśli jest możliwość 

realizacji inwestycji w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego, to jest 
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to na pewno wielka szansa i wielki sukces prezydenta Aleksandrowicza. 

A ten długi okres jest gwarancją na to, że inwestor może zrealizować 

właściwe inwestycje. Dzięki takim inwestycjom wiele dzieci z gdańskich 

szkół będzie miało możliwość korzystania z obiektów sportowych.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Powiedział, że cieszą go wpływy, które zostają w kieszeniach 

mieszkańców.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG  

Wspomniał, że żałuje, że projekt wpłynął późno, nie było wystarczającej 

ilości czasu na procedowanie w normalnym trybie. Spytał, dlaczego jest 

taki szybki tryb procedowania tego projektu uchwały.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Powiedziała, że druk wpłynął w dniu, w którym został radnym przesłany 

porządek obrad, nie został on wpisany do porządku obrad, który musiał 

być w czwartek rano wysłany. Ale ten druk przeszedł normalną procedurę 

legislacyjną, są opinie komisji Sportu i Turystyki i Zagospodarowania 

Przestrzennego. Więc nie było możliwości, żeby nie omówić tego druku, 

to nie jest traka sytuacja, w której nie byłoby zupełnie czasu, żeby się                       

z zapisami tego projektu uchwały zapoznać.  

 

Radny BOGDAN OLESZEK  

Zauważył, że budżet miasta nie jest z gumy, a wpływy z budżetu 

centralnego są coraz mniejsze.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że był przekonany, że druk poszedł w normalnym trybie.  

 

Radny KAROL WAŻNY   

Dodał, że ten kierunek to jest współczesny model współpracy, także w tym 

kierunku należy iść. Spytał, czy w treści umowy zostały wprowadzone 

jakieś klauzule zabezpieczające sytuację finansową tego inwestora, 

weryfikujące tę sytuację. Czy było sprawdzane, jaka jest jego kondycja.  

 

KAMIL KONIUSZEWSKI Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka 

Sportu  
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Odpowiedział, że inwestor zabezpiecza realizację umowy w postaci 

gwarancji bankowej a także ma zobowiązanie do poddania się rygorowi 

egzekucji w formie aktu notarialnego.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  20 
                                                   przeciw                             -   9 
                                                   wstrzymało się                 -   2  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/905/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości gruntowej z kortami 

tenisowymi przeznaczonej do prowadzenia działalności 
sportowo-rekreacyjnej położonej na obiekcie sportowym                       
w Gdańsku przy ul. Prezydenta Lecha Kaczyńskiego 13 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

 

1) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Rudniki na południe od ulicy Litewskiej w mieście 
Gdańsku (druk 931); 
 

Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 931 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu wpłynęła 1 uwaga. Radni Miasta 

Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem uchwały 

przekazanym im drogą elektroniczną. 
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Głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Rudniki na południe od ulicy Litewskiej w mieście 
Gdańsku. Przystąpiono do głosowania.                                         
 
 
                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXVI/906/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Rudniki na południe od ulicy Litewskiej w 

mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

 

2) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Orunia - rejon ulicy Rejtana                     
w mieście Gdańsku (druk 930);  

 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Spytał o funkcję mieszkaniowo-usługową przy Trakcie św. Wojciecha. 

Chciał się dopytać, bo w większości pierzeja zabudowań jest tam 

utrzymana, w jakiej formie miałoby to wyglądać, czy to miałaby być 

przebudowa istniejących budynków czy doklejanie nowych zabudowań. 
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Od strony podwórek jest dość dużo drzew i ma nadzieję, że nie będzie się 

to wiązało z ich ewentualną wycinką. Zapytał, w którym miejscu jest 

proponowane ewentualne wzmocnienie kwestii mieszkaniowo usługowej 

czy też uzupełnienie tej pierzei.  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Pokazała, o które obiekty chodzi, są one objęte ochrona konserwatorską, 

więc możliwości ich przekształceń są niewielkie. Jedyne możliwości 

inwestycyjne, które się otwierają, to są dwie działki aby móc obudować 

Trakt Św. Wojciecha, takie są założenia, ale ostateczna decyzję podejmie 

pomorski konserwator zabytków. Na pewno będzie trzeba rozbudować 

rezerwę pod rozbudowę kolei.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/907/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Orunia - rejon ulicy Rejtana                     

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

 

3) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Kokoszki Mieszkaniowe rejon 
ulicy Bysewskiej w mieście Gdańsku (druk 932); 
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Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Wyraził obawy, że wczoraj na KZP inwestor reprezentowany przez 

przedstawiciela biura architektonicznego ma dość sprecyzowane 

oczekiwania co do zabudowy i padały konkretne wartości co do 

intensywności zabudowy, wysokości. Był tym zaskoczony. Dodał, że jeśli 

rada miasta zdecyduje się przystąpić do tego planu, trzeba będzie trzymać 

rękę na pulsie, by nie spowodować, że spełni się wszystkie oczekiwania 

inwestora i dewelopera. Z pewnym dystansem podchodzi do tego planu. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  23 
                                                   przeciw                             -   2 
                                                   wstrzymało się                 -   8  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXVI/908/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Kokoszki Mieszkaniowe 

rejon ulicy Bysewskiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Ujeścisko - rejon ulic 
Piotrkowskiej i Wieżyckiej w mieście Gdańsku (druk 934); 

 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  29 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   4  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXVI/909/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Ujeścisko - rejon ulic 

Piotrkowskiej i Wieżyckiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Jasień rejon ulicy Jasieńskiej                
w mieście Gdańsku (druk 935); 

 
Komisja wiodąca – K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/910/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Jasień rejon ulicy 

Jasieńskiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

 

6) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
Miasta Gdańska na lata 2020-2023 (druk 925); 

 

 
Komisja wiodąca – K. Kultury i Promocji – pozytywna  

                            K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  

 

JANUSZ TARNACKI Miejski Konserwator Zabytków 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Stwierdziła, że to bardzo obszerny dokument, wynik olbrzymiej pracy 

praca konserwatora i jego zespołu. Zachęciła do lektury dokumentu, 

również mieszkańców.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  
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                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/911/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
Miasta Gdańska na lata 2020-2023 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

7) w sprawie udzielenia w roku 2021 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku                                  
(druk 940); 

 
Komisja wiodąca – K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                              K. Kultury i Promocji - pozytywna 
 

JANUSZ TARNACKI Miejski Konserwator Zabytków 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Wspomniała o ścianie kurtynowej zamku krzyżackiego, dodała, że wielu 

mieszkańców miasta nie ma świadomości, że pozostałości po zamku są 

widoczne w przestrzeni miasta. Poprosiła o bardziej precyzyjne określenie 

lokalizacji muru, który ma być ratowany z miejskiej dotacji. Spytała też, czy 

ten obiekt jest ogólnodostępny.  

 

JANUSZ TARNACKI Miejski Konserwator Zabytków 

Odpowiedział, że ten fragment muru jest widoczny i dostępny, znajduje 

się od strony Motławy, za restauracją Kubickiego. Stan jest zły, ale ma 

nadzieję, że będzie lepszy dzięki dotacji miejskiej. To ostatnia pozostałość 

po założeniu zamku krzyżackiego. Część muru jest jeszcze widoczna                  

w jednej z kamienic przy ul. Wartkiej  w formie blankowania. Ten odcinek 
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muru w całości znajduje się od ulicy Wartkiej, jest widoczny, w ciągu 

turystycznym.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Spytał o remont Złotej Bramy, dodał, że słyszał,  ze na sesji czerwcowej 

pojawi się projekt uchwały. Spytał, czy środki na ten cel są zabezpieczone 

i jakiego rzędu są to kwoty?  

 

JANUSZ TARNACKI Miejski Konserwator Zabytków 

Odpowiedział, że Stowarzyszenie Architektów Polskich planuje 

długofalowe prace na Złotej Bramie, bo po wielu latach pewne elementy 

zagrażają bezpieczeństwu tej bramy. Osobną kwestią są kwestie 

estetyczne.  Dodał, że być może uda się złożyć odpowiednią uchwałę na 

sesję czerwcową. Jeśli chodzi o kwoty, nie chce jeszcze podawać 

szczegółów.  

 

Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  

Powiedział, że od trzech lat jest członkiem komisji, która przyznaje granty 

na odbudowę i rewitalizację gdańskich zabytków. Za każdym razem jest 

pod szczególnym wrażeniem pracy, wykonywanej pod kierunkiem 

wcześniej pana Grzegorza Sulikowskiego, teraz pana Janusza 

Tarnackiego.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  31 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0  
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/912/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie udzielenia w roku 2021 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku                                   
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

 

8) w sprawie zamiaru utworzenia parku kulturowego na terenie 
Śródmieścia Gdańska (druk 938); 

 
Komisja wiodąca – K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

                              K. Kultury i Promocji – pozytywna 

                             K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  
 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Wyraził radość z powstania parku, dzięki niej miasto będzie przyjaźniejsze 

dla mieszkańców i turystów. Dodał, że jest to początek drogi. Jest etap 

opiniowania i uzgadniania z pomorskim konserwatorem zabytków. To 

jeszcze długa droga.  

 

Radny PIOTR DZIK  

Powiedział, że trzeba myśleć o mieszkańcach, ale również                                   

o przedsiębiorcach działających na tym terenie parku kulturowego. 

Wskazał na pewne niebezpieczeństwa, miasto się nie może zamknąć                   

w parku kulturowym.  

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Odpowiedział, że oczywiście uwzględnione zostaną potrzeby wszystkich 

interesariuszy i że pan radny również dołączy się do pracy w procesie 

partycypacyjnym.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Wspomniała o tym, jak temat omawiany był na KZR, o idei parku 

kulturowego. Dodała, że przydałoby się wzmocnienie kompetencji Straży 
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Miejskiej równolegle, dotyczące możliwości karania. Wskazała, żeby                   

w przyszłości rozważyć rozszerzenie strefy parku kulturowego o inne 

przestrzenie w śródmieściu, które bardzo zyskują, jeśli chodzi o ruch 

turystyczny.  

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Odpowiedział, że obserwują, jak śródmieście się rozwija, gdzie jest coraz 

większy ruch turystyczny, więc np. nie wyklucza się, że pierzeje na 

Ołowiance również będą włączone do granic parku.  

 

Radny ŁUKASZ BEJM  

Zwrócił uwagę na niuans, że używa się terminu park kulturowy 

śródmieście, a śródmieście, to jednostka administracyjna, która swoim 

obszarem jest szersza niż proponowany obszar parku. Ta nazwa może 

być myląca, poprosił dyrektora o zwrócenie uwagi na to w toku prac nad 

właściwą uchwałą.  

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Zgodził się ze słowami radnego Bejma. Dodał, że o nazwie będą rozmowy 

z mieszkańcami.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Zwrócił uwagę na uciążliwości dla mieszkańców z tytułu obciążenia 

turystycznego: hałas, śmieci. Dodał, że nie ma nic przeciwko utworzeniu 

parku, ale ma wątpliwości czy zatrzyma on trend wyludniania się 

mieszkańców w śródmieściu.  

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Odpowiedział, że trzeba zaprzestać myśleć, że nie da się nic zrobić. Będą 

narzędzia, którymi będzie mogła posługiwać się Straż Miejska, to jest 

główna idea, przyświecająca tej inicjatywie.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Powiedział, że będzie się bacznie przyglądał, jak tam koncepcja parku 

kulturowego będzie wdrażana.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 
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Wskazał, że ta droga jest droga słuszną do zrównoważonego rozwoju aby 

pogodzić jak najszerzej, interesy mieszkańców i turystów.  

 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  31 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/913/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie zamiaru utworzenia parku kulturowego na terenie 
Śródmieścia Gdańska 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu budowy 
ogólnodostępnych stacji ładowania pojazdów elektrycznych                             
w Gdańsku (druk 939); 

 
Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Zrównoważonego Rozwoju  – pozytywna  

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  
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                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/914/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu budowy 
ogólnodostępnych stacji ładowania pojazdów elektrycznych                             

w Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu 
lokali mieszkalnych w zasobach Towarzystw Budownictwa 
Społecznego (druk 941); 

 
Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

                            K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  

 

PIOTR KRYSZEWSKI Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Zaznaczyła, że ta uchwała to bardzo dobry kierunek, szczególnie dot. 

przedłużenia wieku osób wychodzących z pieczy zastępczej czy lepszego 

potraktowania osób po 70 roku życia i kwestia osób niepełnosprawnych                               

i dołożenie osób z osobami psychicznymi.  
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Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Zwrócił uwagę na rodziny zastępcze spokrewnione, gdzie MOPR stara się 

by dzieci umieścić u cioci, wujka, dziadków, to kryterium je wyklucza, bo 

mają prawo własności lub współwłasności.   

 

PIOTR KRYSZEWSKI Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Odpowiedział, że na ten moment tego kryterium nie będzie się zmieniać, 

co nie wyklucza, że ewentualnie takiej zmiany nie przeprowadzi się                       

w ramach kolejnej ewaluacji tych zasad.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/915/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w 
wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach Towarzystw 

Budownictwa Społecznego 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

 

11) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2020-2024 (druk 942); 
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Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 

PIOTR KRYSZEWSKI Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/916/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2020-2024 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

 

12) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 
przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym 
kryteria pierwszeństwa, zasad przeprowadzenia oceny punktowej 
oraz maksymalnej wysokości miesięcznego dochodu gospodarstwa 
domowego i obowiązkowej kaucji w nowych lokalach mieszkalnych, 
w ramach programu dopłat do czynszu "Mieszkanie na Start"                        
(druk 943); 

 
Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

                            K. Rodziny i Polityki Społ.  – pozytywna  
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PIOTR KRYSZEWSKI Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/917/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 
przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, 
w tym kryteria pierwszeństwa, zasad przeprowadzenia oceny 

punktowej oraz maksymalnej wysokości miesięcznego dochodu 
gospodarstwa domowego i obowiązkowej kaucji w nowych 

lokalach mieszkalnych, w ramach programu dopłat do czynszu 
"Mieszkanie na Start"                         

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 
 

 

13) w sprawie przyjęcia projektu zmiany Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta Gdańska 
określonego uchwałą Nr IX/155/19 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 
kwietnia 2019 r. (druk 944); 

 
Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
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PIOTR KRYSZEWSKI Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/918/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przyjęcia projektu zmiany Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta Gdańska 

określonego uchwałą Nr IX/155/19 Rady Miasta Gdańska z dnia 
25 kwietnia 2019 r. 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 
 

14) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki InnoBaltica spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 933); 

 
Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  
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                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/919/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki InnoBaltica spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 
 

15) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod nazwą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. (druk 936); 

 
Komisja wiodąca – K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  31 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXXVI/920/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 

Gdańska działającej pod nazwą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 
 

 

16) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie 
na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych                             
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi (druk 937); 

 
Komisja wiodąca – K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna  

                            K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

 

JOANNA PIŃSKA Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Podziękował za bardzo sprawne przygotowanie uchwały. Przypomniał                          

o inicjatywie radnych dot. parkowania u usuwania hulajnóg.  

 

Radny PIOTR DZIK  

Spytał, czy ta uchwała ureguluje też kwestię postoju starych trabantów                           

z  banerami reklamowymi, które stoją na Chełmie, na skrzyżowaniu 

Łostowickiej, przy cmentarzu u góry.   

 

JOANNA PIŃSKA Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego 
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Odpowiedziała, że jeśli jest to tylko pas drogowy, to trzeba pamiętać, że 

obejmuje on i jezdnię i chodnik. W tym obszarze prowadzone są od lat 

działania, straż miejska przyjmuje zgłoszenia. Jeżeli jest to poza pasem 

drogowym, to na zasadzie przywrócenia posiadania, te samochody 

również są usuwane.  

 

Radny ROMUALD PLEWA  

Poprosił aby operatorzy zajmujący się hulajnogami nie pozostawiali                                

ich w pobliżu przejść i na chodnikach, które mają ledwie 1-1,5 m 

szerokości, np. w centrum Wrzeszcza.  

 

JOANNA PIŃSKA Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego 

Odpowiedziała, że jest zaplanowane spotkanie z operatorami hulajnóg                    

w tej sprawie.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/921/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 
kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu z drogi 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 
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17) w sprawie ustalenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz deklaracji o wysokości dochodów 
gospodarstwa domowego (druk 928); 

 

 
Komisja wiodąca – K. Strategii i Budżetu – pozytywna  
                            K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna  

 

 

MONIKA CHABIOR Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/922/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustalenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz deklaracji o wysokości dochodów 

gospodarstwa domowego 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu 
 

 

 

18) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wzoru 
wniosku o wypłatę dodatku energetycznego (druk 929); 
 

Komisja wiodąca – K. Strategii i Budżetu – pozytywna  
                            K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna  
                            K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  
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MONIKA CHABIOR Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXVI/923/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wzoru 
wniosku o wypłatę dodatku energetycznego 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu 
 

 

19) w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkolnego (druk 926 + 
autopoprawka); 

 
Komisja wiodąca – K. Edukacji – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

  

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
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                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Uchwałę Nr XXXVI/924/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkolnego 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu 
 

 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia na rok szkolny 
2021/2022 planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów 
przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Miasta Gdańska (druk 927); 

 
Komisja wiodąca – K. Edukacji – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/925/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
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zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia na rok szkolny 
2021/2022 planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów 
przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Miasta Gdańska 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu 
 

 

20A) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 29 kwietnia 2021 r. na działania 

Gdańskich Nieruchomości (druk 946);   

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 - 10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/926/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 29 kwietnia 2021 r. na 
działania Gdańskich Nieruchomości 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu 
 

 



40 
 

20B) w sprawie rozpatrzenia wniosku Światowego Związku Żołnierzy Armii 
Krajowej Okręgu Pomorskiego Zarządu Koła Gdańsk Wrzeszcz o wniesienie 
projektu zmian dotyczących opłat za postój w Strefie Płatnego Parkowania 
miasta Gdańska (druk 947);   
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  23 
                                                   przeciw                             -   9 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/927/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Światowego Związku Żołnierzy 
Armii Krajowej Okręgu Pomorskiego Zarządu Koła Gdańsk 
Wrzeszcz o wniesienie projektu zmian dotyczących opłat za 

postój w Strefie Płatnego Parkowania miasta Gdańska 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 
 

 

20C) w sprawie rozpatrzenia petycji o opinię w sprawie przeprowadzenia 
referendum ludowego (druk 948); 
 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  



41 
 

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/928/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia petycji o opinię w sprawie 
przeprowadzenia referendum ludowego 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 
 

20D) w sprawie rozpatrzenia petycji o poparcie Rządu Tymczasowej Rady 
Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego (druk 949); 
 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  31 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/929/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie rozpatrzenia petycji o poparcie Rządu Tymczasowej 

Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu 
Konstytucyjnego 

 
z dnia 27 maja 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 
 

20E) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 sierpnia 2020 r. na działania 

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 955); 

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwałę Nr XXXVI/930/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 sierpnia 2020 r. na 
działania dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 
 

20F) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 grudnia 2020 roku na działania 
dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 956); 
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Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwałę Nr XXXVI/931/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 grudnia 2020 roku na 
działania dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 
 

 
20G) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Dyrekcji Rozbudowy 
Miasta Gdańska dotyczącej robót budowlanych wzdłuż ul. Dmowskiego               
w Gdańsku (druk 957); 
 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  23 
                                                   przeciw                             -   8 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXVI/932/21 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Dyrekcji Rozbudowy 
Miasta Gdańska dotyczącej robót budowlanych wzdłuż ul. 

Dmowskiego w Gdańsku 
 

z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 
 

21) Apel w sprawie sprzeciwu wobec marginalizowania                                              
i nierespektowania uprawnień 35 rad dzielnic w Gdańsku. 

 
Radny PRZEMYSŁAW MALAK  
Przedstawił projekt apelu wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Powiedziała, że siła sprawcza polega na rozmawianiu a nie pisaniu apelu.               
A PiS ma metodę skarżenia, pisania, robienia konferencji prasowej. A gdzie 
miejsce by porozmawiać z prezydent o ważnych sprawach? Dodała, że nie 
wie, czemu zwracają się w imieniu 32 rad, nie wszystkie rady popierają ten 
apel. Ile rad, tyle zdań. Poprosiła aby na przyszłość dołączyć do apelu listę 
rad, które popierają i nie popierają apel. Dodała, że prace nad powstaniem 
nowego biura toczyły się już od jakiegoś czasu. Wspomniała tez o interpelacji 
złożonej przez klub WdG ws. diet dla radnych dzielnicowych. Złożyła wniosek 
o odesłanie apelu do komisji doraźnej ds. reformy jednostek pomocniczych.  
 
Radny PRZEMYSŁAW MALAK  
Odpowiedział, że w tym miesiącu komisji doraźnej nie było, była za to 
konferencja prasowa ws. powołania nowego biura ds. rad dzielnic. Dodał, że 
rad dzielnic jest 35 a nie 32. A jego współpraca z radami w okręgu układa się 
bardzo dobrze.  
 
Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  
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Powiedział, że spodziewał się więcej po wczorajszej konferencji prasowej                    
a usłyszał tak naprawdę 2 postulaty. Odniósł się ponownie do złożonego 
apelu.  
 
Radny PRZEMYSŁAW MALAK  
Dodał, że apel został złożony w regulaminowym terminie.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Wspomniała o wczorajszym briefingu prasowym, na którym pojawiło się 
trzech radnych dzielnicowych. Dodała, że wczorajsza informacja powinna 
wszystkich ucieszyć bo jest to krok do przodu, odpowiedź na różne głosy. 
Powiedziała, że jedno okienko powinno wszystkich ucieszyć.   
 
Poddała pod głosowanie odesłanie apelu do komisji:  
 
  
                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Apel odesłano do komisji doraźnej ds. reformy jednostek pomocniczych.  
 

PUNKT  5 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 
 
Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  
Poruszył sprawę partnerstwa publiczno-prywatnego dla Dolnego Miasta. 
Dodał, że rozsądnym byłoby poważne potraktowanie tych mieszkańców. 
Zauważa spory deficyt w dyskusji w tej kwestii. Powiedział, że wczoraj 
uczestniczył w briefingu prezydenta Aleksandrowicza, architekta miasta                     
i przedstawicielek dewelopera. Zaapelował o szerokie spotkanie, na otwartej 
przestrzeni.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
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Wspomniał, że w punkcie apel dyskusja została storpedowana, 
uniemożliwiono wystąpienia. Podziękował radnemu Malakowi za 
zaprezentowanie apelu.  
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  
Powiedział, że radni dzielnicy zasługują na wielki szacunek a po drugie na 
większe środki i diety. Ale szczerze trzeba powiedzieć, że te środki zależą 
od środków w budżecie miasta a tymi, którzy tych środków miasto 
pozbawiają, jest pisowska władza. Dodał, że jest za podwyżkami dla radnych 
dzielnic. Cieszy się, że apel został odesłany do komisji. Wspomniał, że 
prezydent Dulkiewicz zdobyła drugie miejsce w konkursie na najlepszego 
włodarza Gazety Prawnej, bardzo prestiżowy konkurs, ogromne gratulacje 
dla całego zespołu pani prezydent również za znalezienie nowego sponsora 
tytularnego stadionu.  
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Powiedział o wczorajszym finale ligi Europy na stadionie. Podziękował 
wszystkim urzędnikom, przedstawicielom wielu służb w mieście, ZTM, całej 
komunikacji miejskiej, za to, że przygotowali to fantastyczne wydarzenie. 
Podziękował też dziesiątkom wolontariuszy, którzy wsparli swoją ciężką 
pracą. Zdaliśmy egzamin jako miasto.  
 
Radny ROMUALD PLEWA  
Powiedział, że z przyczyn technicznych nie mógł zabrać głosu w pkt. dot. 
apelu. Zwrócił uwagę, że pani skarbnik zwróciła uwagę na ostatniej komisji 
doraźnej, że nie ma innych środków niż budżety rad dzielnic. Wspomniał                    
o kwestiach związanych z dietami a zawartymi w apelu.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK  
Powiedział, że klub PiS w swoich wystąpieniach mówił, że na przestrzeni lat 
nic się nie zmieniało w radach dzielnic. A zmieniało się bardzo dużo i to na 
lepsze: progi, diety.  
 
Radna ELŻBIETA STRZELCZYK  
Wspomniała ponownie o apelu, podkreśliła, że jest to apel rady miasta 
Gdańska do prezydent.  
 
Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI 
Spytał, czy są jakieś informacje co do trybu przyszłych sesji rady miasta, czy 
można się przygotowywać na sesje i komisje stacjonarne.   
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 
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Odpowiedziała, że na tą chwilę nie ma żadnych informacji, nie ma decyzji,               
w jakiej formule odbędzie się sesja czerwcowa, która jest sesja absolutoryjną 
i na której będzie prezentowany raport o stanie miasta. Zależy to od 
przepisów. Dodała, że od radnych dostaje różne sygnały, są radni chcący 
wrócić do sali obrad, są tacy, którzy woleliby żeby sesja nadal była zdalna.  
Na tą chwilę jest ograniczona ilość osób mogących być na sali, ale ta ilość 
może się zmieniła. Są wątpliwości czy podczas sesji stacjonarnej trzeba 
będzie mieć na sali cały czas maseczki. To wszystko będzie jeszcze 
weryfikowane przed samym zwołaniem sesji. Decyzja będzie podejmowana 
na konwencie przed kolejną sesją.  
 

PUNKT   6 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

 

Obrady zakończono o godzinie 15:15. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 
 

 

 

 

 

 

 

 
 


